
Iz velikih dni boja za naše življenje

Razmišljanja od dnevu borca
Dan borca je praznik izrednega pomena za

vse Jugoslovane. Od 4. julija 1941, ko se je
vstaja dobesedno razplamentela po naših re-
publikah, saj so bile nekatere pod tujim jar-
mom cela stoletja. Priče) se je dolg in neizpro-
sen boj. Terjal je ogromne žrtve, prinesel pa
svobodo, ki je temelj vsakega naroda in druž-
be, katera želi ustvarjati, se razvijati, živeti.

Povprašala sem nekaj tovarišev, kaj menijo
ob tem prazniku in kaj si želijo. Odgovorili so
tni nosilec partizanske spomenice 1941, borec,
ki se je vključil v boj kot skojevec in mladi
družbenopolitični delavec, ki v samem boju ni
bil prisoten, želi pa ohraniti njegove pridobi-
tve, za kar se bori z vso vnemo in zavzetostjo.

Jože Zevnik, nosilec partizanske spomenice
1941, še vedno aktiven član MA OF od Barja
do Kolpe.

»Imam velike želje, žal pa se bojim, da so
nekatere neuresničljive. Postavili ste mi ob-
sežno vprašanje, na katerega ni tako lahko
odgoVoriti. Uresniči naj se vsaj polovico tiste-
ga, za kar smo se borili in za kar je tekla naša
revolucija. Zavest ljudi naj bo vsaj pol takšna,
kakršno smo poznali med vojno in leta po
osvoboditvi. Premalo je vere v partijo, tovari-
štvo in zdrave medsebojne odnose. Mislim, da
živimo v času egoizma, kakišnega naš mali
slovenski narod do sedaj skorajda še ni poz-
nal. Lažni standard in potrošniška mrzlica so
nas pokvarili, z njimi pa tudi precejšen del
idealov, za katere so premnogi padli.

Nas borce boli spoznanje, da vedno pogo-
steje prihaja do izkrivljanja resnic naše slavne
preteklosti. Resnica je skorajda postala laž in
to je najbolj boleče.«

Miloš Rutar, v NOB vstopil kot član MK
SKOJ Kranj, borec gorenjsko-Koroškea odre-
da, svobodo dočakal kot komisar bataljona
Tomšičeve brigade, do upokojitve oficir JLA,
trenutno opravlja funkcijo sekretarja OO
ZZB NOV Ljubljana Vič-Rudnik.

»Želim si, da bi se mladina še podrobneje
spoznala z našo vstajo in revolucijo ter kako je
potekal celotni boj do osvoboditve. Naj mladi
globoko dojamejo veličino naše borbe, cenijo
naj bratstvo in enotnost. Opažam, da so os-
novnošolci veliko bolj dojemljivi kot srednje-
šolci in študentje, prav tu pa bi morala z večjo
angažiranostjo nastopiti ZSMS.

Zavedajmo se, da so danes težki časi. Mla-
dina naj te težave premosti z istim idealizmom
in entuziazmom, s kakršnimi smo mi odšli po
pravi poti 1941. leta. Potrebna je močna volja
in predvsem želja.«

Miro Petje, sekretar OS ZSS Ljubljana Vič-
Rudnik.

»Tudi danes po 40 letih osvoboditve ZZB
NOV predstavlja močno družbenopolitično
organizacijo, saj revolucija še traja. Dejstvo,
da so prav ti ljudje bili pripravljen pasti za
svobodo je naša največja obveza. Vse pa je
bila zasluga Osvobodilne fronte, ki je znala s
pravo mero taktike in poznavanja takratne
situacije združiti vse napredne ljudi.

Boj je potreben še danes, saj kar je zapisano
v ustavi in zakonih je potrebno neprestano
tudi vsebinsko uresničevati in tako uveljaviti
sistem socialistične samoupravne demokra-
cije.«
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